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گروه فرهنگ و هنر- محمدهادی 
قمیشــی بازیگــر، طــراح صحنه و 
کارگردان باســابقه سینما و تلویزیون 
دربــاره تازه تریــن فعالیت های خود 
گفت: در حال حاضر منتظر هســتیم تا 
تصویربرداری فصل سوم سریال »زخم 
کاری« که دنباله فصل دوم این ســریال 
است، آغاز شود که احتمالاً تا چند روز 

آینده آغاز خواهد شد. غیر از این پروژه 
فعلًا مشغول کار دیگری نیستم.

بازیگر نقش »املشــی« در سریال 
»زخم کاری« درباره بازخوردهای منفی 
نسبت به فصل دوم این سریال گفت: این 
یک واقعیت است که ما ایرانی ها معمولاً 
عجول هستیم. انتظار مخاطبان گویی از 
ابتدای این فصل، ورود آقای جواد عزتی 
به داســتان بود و برای این اتفاق عجله 
بســیار دارند. در حالی که اگر این اتفاق 

همان ابتدا رخ می داد، شــرایط داستان 
عوض می شد. الان فیلمنامه نویسان در 
حال گسترش داستان هستند و به همین 
دلیل فصل های بعد این ســریال هم در 
دســت تولید قرار گرفته است. برخی 
مــردم و منتقدان گویــی برای اطلاع از 
ســرانجام داستان عجله دارند در حالی 
که خود من به عنوان بازیگر این سریال 
و خیلی عوامل دیگر، از ســرانجام این 
داســتان خبــر نداریم چرا کــه گروه 

نویسندگان در حال نگارش هستند.
وی افــزود: به نظرم داســتان این 
ســریال در حال حاضر پیچیدگی هایی 
پیدا کرده اســت که در ادامه جذاب تر 
می شــود و مخاطبان هم اگر با حوصله 
بیشــتری داســتان را دنبــال کننــد، 
قســمت های جذاب تــری در آینــده 
خواهند دیــد. کاراکترهای مختلفی به 
داســتان وارد می شوند که در برخورد با 
شخصیت اصلی، اتفاقات دیگری را رقم 
می زنند که این اتفاق از منظر درام پردازی 

بسیار زیباتر و جذاب تر خواهد شد.
این بازیگر در پاســخ به اینکه آیا 
محمدحسین مهدویان فیلمنامه کامل را 
در اختیار بازیگران گذاشته است یا خیر، 
توضیح داد: اینگونه نیست که فیلمنامه 
نداشته باشیم در حدی که نگارش شده، 
فیلمنامه در دســترس ما هست و آقای 
مهدویان هم ما را هدایت می کند. گروه 
تا جایی که داستان نوشته شده است در 

جریان داستان قرار دارد.
وی دربــاره بازخوردهای مردم 
نســبت بــه نقش آفرینــی اش در این 
ســریال هم گفت: نظــرات متفاوت 
اســت. برخی خود را با داســتان وفق 
داده انــد و آن را دنبال می کنند اما برخی 
که عجله بیشتری دارند، مدام می پرسند 
چرا جواد عزتی اش کم اســت! بالاخره 
قصه هرچقدر پیچیده تر باشد، جذاب تر 
می شود. وقتی سر کلاس درس می روم 
و برخی دانشجویان درباره این سریال 
کنجکاوی می کنند، از آن ها می خواهم 
کمی صبر داشته باشند تا قصه خودش 

پیش برود.
ماجرای شباهت عجیب با یک 

بازیگر دیگر

ایــن بازیگر که به دلیل شــباهت 
بسیار زیاد با زنده یاد عباس امیری، برخی 
تصور می کنند در سریال یوسف پیامبر 
هم نقش آفرینی داشــته اســت، درباره 
شــباهت ظاهری خود بــا این بازیگر 
فقید و واکنش مــردم بیان کرد: من در 
سریال یوســف پیامبر حضور نداشتم. 
اتفاقاً خاطرم هســت در ســریالی، هر 
۲ ما نقش آفرینی داشــتیم. برخی از من 
می پرسیدند شما ۲ نقش بازی کرده ای؟ 
من هــم توضیح می دادم کــه اینگونه 
نیســت. خدا رحمت کند آقای امیری 
را و این ســوال بهانه ای شد که یادی از 
ایشــان هم کرده باشیم. قمیشی درباره 
ماندگارترین نقش خود در حافظه مردم 
گفت: بیشــتر مردم نقش من در »پس از 
باران« در حافظه شــان مانده است. آن 
ســریال قصه گیرایی داشــت و در آن 
مقطــع که بیش از ۲۰ ســال پیش بود، 
مــردم ارتباط خوبی با آن برقرار کردند. 
گویــی ۹۰ درصد جمعیت ایران در آن 
مقطع این سریال را دنبال می کردند! وی 
افزود: مردم واکنش های مختلفی به من 
نشــان می دهند. برخی که نقش آفرینی 
مــن در »پس از بــاران« را دیده بودند، 
احتمال می دادند که من اصالتاً شــمالی 
باشــم، در حالی که من جنوبی هستم. 
گاهــی پیــش می آمد که یــک پیرزن 
شمالی، به واسطه همین ذهنیت شروع 
می کرد به زبان خودشان با من صحبت 
کــردن و فکر می کرد من متوجه زبانش 
می شوم! من هم مجبور می شدم گاهی 
شمالی صحبت کنم! این بازیگر تأکید 
کــرد: مردم همواره نســبت به ما لطف 
دارند و من شــخصاً انــرژی زیادی از 
آن هــا می گیریم. بارها هم گفته ام که ما 

دستمزد اصلی خود را از مردم می گیریم. 
اکثر مردم نســبت به من محبت دارند و 
همــواره هدفم در بازیگری همین بوده 
اســت که در کارهایم لحظات خوبی را 
برای مردم رقم بزنم. اصالت هنر هم در 

همین خوب کردن حال مردم است.
فیلمســازی  فضای  تفاوت 

امروز با دهه ۶۰
قمیشــی درباره تفــاوت فضای 
فیلمســازی امروز، نسبت به دهه های 
۶۰ و ۷۰ گفــت: امــروز تجهیــزات 
فیلمســازی به روز شده است و روز به 
روز شــاهد ورود امکانات بهتر به این 
حوزه هستیم. به خصوص عوامل فنی 
راحت تر می توانند به نتیجه برسند و این 
اتفاقات خیلی از مشــکلات سال های 
دور در فرآیند تولید فیلم را آسان تر کرده 
است. آن زمان ها باید منتظر می شدیم تا 
نگاتیو به لابراتوار برود، تا بتوانیم نتیجه 
کار را ببینیم و خیلی وقت ها هم مجبور 
به تکرار می شــدیم اما امروز همه چیز 
دیجیتال شده است و در لحظه می توان 
تصاویر را مرور و مشکلات را حل کرد.
وی افــزود: آن زمــان پروژه هــا 
محدودیت استفاده از نگاتیو داشتند و اگر 
تعداد برداشت ها زیادتر از حدی می شد، 
مشــکلاتی برای تهیه کننــده به وجود 
می آورد. امروز همه چیز دیجیتالی شده 
و در لحظه می توان هم تصاویر را مرور و 
مشکلات را مرتفع کرد. محدودیتی هم 
در تعداد برداشــت وجود ندارد. از این 
جهات همه چیز راحت تر شده است. در 
عین اینکه برخی دوستان پیشکسوت و 
به خصــوص فیلمبردارهــای قدیمی 
سینما، هنوز معتقدند که کیفیت نگاتیو 
در سینما، یک چیز دیگر است و همواره 

با اشتیاق خاطرات آن دوران را تعریف 
می کنند.

این بازیگر باسابقه تأکید کرد: آن 
زمان ها کسی می توانست موفق تر عمل 
کند، که تجربه بیشتری داشت. همه چیز 
شبیه یک معادله ریاضی بود. شرایط مثل 
امروز نبود که شما با گوشی موبایل هم 
بتوانید یک فیلم بسازید. همه چیز باید 
براساس یک فرمول و قاعده مشخص 

پیش می رفت.
وی در پاســخ به تفــاوت نقش 
کارگردان و تهیه کننــده در پروژه ها در 
ســال های اخیر نسبت به دهه های قبل 
هــم افزود: در پروژه هایی که کارگردان 
و تهیه کننده یکی بود، معمولاً روند این 
محاسبات بهتر اتفاق می افتاد. محاسبات 
اقتصادی فیلم بهتر شــکل می گرفت و 
عوامل هم دقیق تر کار می کردند. در عین 
اینکه امکانات بســیار محدود و کارها 
با مشکلات بیشــتری مواجه بود. این 
سختی ها بود، اما به همان اندازه دقت ها 
هم بیشتر بود. امروز کارها ساده تر شده 
و امکانات کمک کرده تا ســاخت فیلم 

سهل تر شود.
به عقب برگردم، سراغ حرفه 

دیگری می روم!
قمیشــی درباره حس امروز خود 
نســبت به دنیای بازیگــری و اینکه آیا 
در صورت بازگشت به گذشته، مجدد 
فعالیت در همین حرفه را انتخاب می کند 
یا خیر هم گفت: واقعیت این است که ما 
شرایط دشواری را پشت سر گذاشتیم و 
شاید اگر به گذشته برگردم دیگر سراغ 
سینما نیایم. من به سینما علاقه داشتم اما 
اگر این آینده را پیش بینی می کردم، شاید 
تصمیمم عوض می شد. به خصوص که 

رشته اصلی من در هنر هم نقاشی بوده 
است. در ســینما هم بیش از بازیگری 
طراحی انجام داده ام. در مجموع شرایط 
سینما مساعد نیســت و روزبه روز هم 
برای امثال من ســخت تر می شــود. به 
همیــن دلیل می گویم اگر به گذشــته 
بازمی گشتم ســراغ مسیر دیگری برای 

فعالیت حرفه ای می رفتم.
وی افزود: شرایط به گونه ای است 
که معمولاً مدیریت سینما تصمیماتی را 
بدون هماهنگی با قشر هنرمند می گیرند 
که خیلی از این تصمیمات مانع از فعالیت 
راحت تر ما در عرصه سینما می شود. در 
این شرایط طبیعتاً هنرمند دلزده می شود. 
قطعاً همه ما زمانی دل بسته سینما بودیم 
که وارد این حرفه شدیم و به همین دلیل 
هنوز هم آرزو داریم که شرایط برای کار 
بهبود پیدا کند. امروز بسیاری از هنرمندان 
در زندگی شــخصی و معیشــتی خود 
دچار مشکل هستند. حل این مشکلات 
در ســینما، تلویزیون و به تازگی شبکه 
خانگی، نیاز به سیاســت گذاری های 
درست دارد. هر مدیری هم که می آید، 
معمولاً به دنبال رفع مشکلات خودش 
است، نه مشکلات هنرمندان! به همین 

دلیل مشکلات مدام بغرنج تر می شود.
ایــن بازیگر باســابقه در پایان در 
پاسخ به اینکه آیا تمایلی به ادامه فعالیت 
فرزندانش در همین حرفه دارد یا خیر، 
گفت: من ســه دختر دارم که هر سه به 
نوعــی درگیر فضای هنر شــده اند. از 
کارگردانی انیمیشن تا تئاتر، فعالیت هایی 
در ایــن زمینه دارند اما من دخالتی برای 
ترغیــب آن ها به این حوزه نداشــته ام. 
آن ها خودشــان علاقه مند شده و وارد 

این عرصه شده اند.

گروه فرهنگ و هنر- کارگردان 
نمایش »هوندا، آدیــداس ۲« گفت: 
ســعی می کنم با بهانه هایی حتی شده 
روی لب مرز تئاتــر آزاد قرار بگیرم، 
اما حال مردمم را خوب کنم زیرا فکر 
می کنم این مردم نیاز به شادابی دارند.  
او در عیــن حال خبــر داد که درباره 

پشت پرده فوتبال فیلم می سازد.
اشــکان درویشی که این روزها 
آخریــن روزهای اجرای نمایشــش 
را ســپری می کند با اشــاره به برنامه 
»پتانســیل« که کار مشترک او با رامین 
پرچمی بود به ایســنا گفت: با احترام 
به تمام بازیگرهای چهره و شــناخته 
شــده، اعتقادم همیشــه بــه بازیگر 
بکــر و بازیگرهایی اســت که خودم 
کشــف می کنم. چند ســال پیش در 

برنامه »پتانســیل« بــرای اولین بار به 
دنبال اســتعدادهای بازیگری خاص 
می گشتیم. مثلًا به یاد دارم که آن سال 
شــرکت کننده ای بود که می توانست 
مهتابــی بخــورد. به نظــرم این آدم 
پتانسیلی داشت که می توانست دیده 
شــود. پتانسیل دیده شــدن برایم در 
اولویت است و اعتقاد دارم در صحنه 
تئاتر و ســینما هر کســی که قابلیت 
دیده شدن را داشــته باشد، می تواند 

بدرخشد. 
درویشی با بیان اینکه دغدغه اش 
زدن حرف دل مردم اســت، ادامه داد: 
در هر مدیومی که وارد شــدم اعتقادم 
این بود که کاری برای مردم بسازم، نه 
اینکه صرفاً از تئاتر یا سینمای حرفه ای 
شروع کنم و مثلًا ادعا کنم که اثر من در 

قاب های کارگردانی یا در مقیاس های 
مهم تئاتری قابل دفاع باشد. این برایم 
اهمیت دارد که کارم دلی باشــد و به 
همین دلیل برایم فرقی نمی کند عواملم 
از سینما یا تلویزیون به تئاتر بیایند. تنها 
نکته مهم این است که عوامل در کنار 
هم یک خانواده باشند. اگر کسی هم 
در این بین به دلیل اینکه مثلًا از سینما یا 
تلویزیون آمده است، احساس برتری 
کند، خیلــی زود او را از گروهم کنار 

می گذارم. 
درویشــی که حضور به عنوان 
مجری تلویزیونــی را نیز در کارنامه 
دارد، با اشــاره به نبود سیستم صحیح 
استعدادیابی عنوان کرد: در برنامه های 
ستاره هایی  استعدادیابی،  تلویزیونی 
کشــف می شــوند، ولی نمی توانیم 

روی آن هــا ســرمایه گذاری کنیم، 
چراکه زمینه ســازی مناسبی نداریم. 
در برنامه های همچون »ستاره ســاز«، 
»خندوانــه«  و  جدیــد«  »عصــر 
اســتعدادهایی کشــف و درخشان 
می شــوند ولی به ندرت روی یکی از 

آن ها سرمایه گذاری می شود. 
وی با بیان اینکه سرمایه گذاری 
روی استعدادهای هنری شدنی است، 
ادامه داد: در مدارس تیزهوشــان تا به 
امروز نخبه ها و المپیادی های بسیاری 
پــرورش یافته اند. مــن فکر می کنم 
ایــن امر برای هنر هم ممکن اســت، 
ولی سیســتم زمینه ســاز آن وجود 
ندارد. هنوز فردی نیســت که بتواند 
این سیســتم را هدایت کند. احسان 
علیخانی هر چقدر هم تلاش کند تنها 

قادر است ستاره ها را معرفی کند. حتی 
برای خودم ســوال بود که چرا آقای 
علیخانی یک آکادمی ایجاد نمی کند 
تا این استعدادها را پرورش دهد، ولی 
دیدم آنقدر گرفتن مجوز، اســکان و 
غیره دردسر دارد که جز ساختن برنامه 
کاری از دستش بر نمی آید. البته شاید 
اگر من هم مسئول بودم اراده ای برای 
ایجاد زمینه استعدادیابی نداشتم، چون 
متاســفانه در کشور شاهد مشکلات 

اقتصادی زیادی هستیم. 
درویشی اکثر نمایش های موفق 
امســال را در حوزه فقــر و درد مردم 
ارزیابــی و بیان کــرد: در این مدت 
کدام نمایش از ژانر کلاســیک بوده 
که توانسته تماشــاچی خوبی داشته 
باشــد؟ متاســفانه برخی افراد اسم 

نمایش هایــی که درد مردم را نشــان 
می دهد، سیاه نمایی می گذارند که به 

نظر من ظلم است. 
ایــن کارگردان در مورد حرکت 
روی لبــه تئاتر کمــدی و آزاد گفت: 
اعتقاد دارم اگر قرار اســت شــربت 
تلخی به مردم بدهیم، قبلش عسل را 
به آن ها نشان دهیم و اجازه دهیم تلخی 
را با رغبت حــس کنند. برای همین 
است که در این نمایش تماشاچی در 
بخش هایی می خندد و در بخش هایی 
گریه می کند. این ترکیب خنده و اشک 
اســت که »هوندا، آدیداس« را متمایز 
می کند. من عاشق ریسک کردنم. فکر 
می کنم یا نباید کاری ساخت یا وقتی 
می ســازی آنقدر روی لبه همه مرزها 
حرکت کنی که اگر به عقب برگردی 

بگویــی نمی توانم به همان زیبایی آن 
کار را بســازم. امروز سعی می کنم با 
بهانه هایی، حتی شــده روی لب مرز 
تئاتــر آزاد قرار بگیرم، اما حال مردمم 
را خــوب کنم. فکر می کنم این مردم 

نیاز به شادابی دارند. 
درویشی از ساخت فیلم سینمایی 

»ایجنت« به عنــوان فعالیتش پس از 
پایــان اجراهای »هونــدا، آدیداس« 
خبر داد و گفت: پیش تولید این فیلم 
سینمایی که در مورد پشت پرده های 
ســیاه فوتبال است، به اتمام رسیده و 
از مــاه آینده فیلمبــرداری آن را آغاز 

خواهیم کرد.

محمد هادی قمیشی بازیگر باسابقه سینما و تلویزیون ضمن اشاره به انتظار برای کلید خوردن فصل سوم »زخم کاری«،
 منتقدان فصل دوم این سریال را به صبر بیشتر دعوت کرد.

شــرایط به گونه ای است که معمولاً 
مدیریت سینما تصمیماتی را بدون 
هماهنگی با قشــر هنرمند می گیرند 
که خیلی از ایــن تصمیمات مانع از 
فعالیت راحت تر ما در عرصه سینما 
می شــود. در این شــرایط طبیعتاً 
هنرمند دلزده می شود. قطعاً همه ما 
زمانی دل بسته سینما بودیم که وارد 
این حرفه شــدیم و به همین دلیل 
هنوز هم آرزو داریم که شــرایط 
بــرای کار بهبــود پیــدا کند. 

بازیگر نقش »املشی«:

می گویند چرا عزتی »زخم کاری« 
کم است!

نیـما رجبـی

کارگردان »هوندا آدیداس« درباره پشت پرده فوتبال فیلم می سازد
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